
      MUISTIO 

 

HYVINKÄÄN KYLÄASIAIN NEUVOTTELUKUNTA   
 

30. kokous  
Aika: 13.3. 2024 klo 17-18.40 
Paikka: Kytäjän Maapirtti, Palkkisillantie 28 
 
 
OSALLISTUJAT: 
Johanna Luukkonen, kaupunginjohtaja, puheenjohtaja 
Markku Nieminen, ympäristöpalvelu, sihteeri 
 
KYLIEN EDUSTAJAT: 
Kimmo Nyman, Ahdenkallion-Ylentolan kyläyhdistys 
Timo Kuosmanen, Ahdenkallion-Ylentolan kyläyhdistys 

Jaana Pouta, Kaukasten asukasyhdistys 
Tuula Vanhatalo, Kaukasten asukasyhdistys 
Satu Hongell, Kytäjän kyläyhdistys 
Karin Honkavaara, Kytäjän kyläyhdistys 
Elina Penttinen, Nopon koulun vanhempainyhdistys 
Kai Alanne, Nopon kyläyhdistys 
Lassi Willberg, Palopuron kyläyhdistys 
Riitta Malmberg Palopuron kyläyhdistys

Anne Hakonen-Ohtonen, Usminjärven alueen 

asukasyhdistys 
Tero Tonteri, Usminjärven alueen asukasyhdistys 
Jarmo Sipilä, Ridasjärven nuorisoseura 

Marjut Toivanen, Ridasjärven koulun 

vanhempainyhdistys 
 

KAUPUNGINHALLITUKSEN EDUSTAJAT: 
Terhi Korpela 
Pekka Laine 
Arto Latostenmaa 
Juhani Skyttä 
Jarkko Repola 
 

LISÄKSI: 
Taru Härkönen, talous 
Hannu Lindqvist, Kaavoitus  

 

1. Kokouksen avaus ja edelliskokouksen muistio 
Muistiosta ei huomautettavaa. Kyläesitettä voi tilata kaupungin viestinnästä. 
 

2. Isäntäkylän ajankohtaiset 
Kytäjän kyläyhdistyksen puheenjohtaja Satu Hongell kertoi paikallisista asioista. Maa-ainesasiat 
puhuttavat kylällä ja uusi louhos on tulossa. Kytäjällä on pitkä historia ja kylällä monia toimijoita, 
Kytäjän Martat hoitaa mm. kokouksen kahvituksen ja Kytäjän maamieseura omistaa kokoustilana 
olevan Maapirtin. Kytäjärvi kuntoon hankkeessa tehtiin leader rahoituksella kunnostussuunnitelma 
ja nyt haetaan rahoitusta varsinaiselle kunnostushankkeelle (suuruus n. 700 000 €, joka koetetaan 
toteuttaa osina).  
 
Kytäjän koululla on 150 vuotisjuhlat keväällä. Koulussa on 64 oppilasta. Kouluun tehtiin uudet 
vesi- ja viemärijärjestelmät 2023. Päiväkotia ei Kytäjällä ole. Kyselyssä 40 lapsen perhe oli 
kiinnostunut päivähoidosta. Varhaiskasvatuksen kanssa on keskusteltu yksityisen 
metsäpäiväkodin mahdollisuudesta. 
 
Kytäjällä on Ollilan ja Isokylän taajama-alue ja laaja muu kyläalue, asukkaita on kaikkiaan 600–
700. Kartano kunnostanut vanhoja rakennuksia, mutta varsinainen kartanorakennus on purettu. 
Törölään on kunnostettu yöpymistilaa, lisäksi on tarjolla Univilloja. Juhlatiloja ovat Kartanon talli, 
Kytäjän juhlatalo ja Maapirtti. Rytkön leirikeskus on vuokrattavissa kaupungilta. Maapirtillä on 
kuntonyrkkeily-, lentopalloilu ja lasten liikuntavuorot, jossa ollut yli 30 lasta. Kytäjän kentän 
kunnostusta suunnitellaan kaupungin kanssa. 
 
Louhokset ovat Kytäjällä suuri ongelma. Tällä hetkellä louhoslupia on 12. Muistutuksilla saa vain 
pieniä muutoksia lupiin ja toiminta jatkuu pitkään uusin jatkoluvin. Louhosliikenne on vaarallista. 
 
Kytäjällä on myös kyläkirkko. Pyörätie Hyvinkäältä on ollut pitkään toiveissa. Aimo Tuomisen 
Kytäjä vanhoissa kuvissa teos on julkaistu.  



 
 
 
 

3. EMO ry. ja uusi Leader- rahoituskausi 
EMO ry:n Esko Pietari kertoi uuden rahoituskauden Leader rahoituksesta. Kausi alkoi virallisesti 
2021, mutta käytännössä vasta 2023 ja päättyy 2027. EMO ry:llä on hankerahoitusta 2 milj. €. 
Hakemukset tehdään sähköisessä Hyrrä-palvelussa, jonne tarvitaan yhdistykseltä suomi.fi-
valtuudet. Käynnissä on jatkuva haku, mutta päätökset tehdään jaksoittain. Rekisteröidyt 
yhdistykset ovat pääasiallisia hakijoita, mutta myös kaupunki tai seurakunta voi hakea. Tukea ei 
myönnetä normaalitoimintaan, lakisääteisiin asioihin tai toimintatukena. Hankkeella tulee luoda 
jotain uutta. Remonttia tai hankintoja ei voi aloittaa ennen kuin tukihakemus on tehty, mutta 
hakemusta voi myöhemmin täydentää. 
 
Kehittämishankkeella tuetaan toimintaa tai selvitystä (esim. Kytäjärvi kuntoon-hanke), voidaan 
tukea myös tapahtumia. Tuki on maksimissaan 80 %. Omarahoitusosuudesta osa voi olla 
talkoota.  
 
Investointitukea voi hakea esim. kylätalon remontointiin, kaupunki haki luontopolkuihin. Tuki on 
maksimissaan 60 %, eikä tukea voi myöntää enempää kuin on haettu. Ollaan rajattu lahtivajat 
ulkopuolelle. Laajakaista- hankkeelle on mahdollista hakea suunnittelutukea, mutta investoinnin 
rahoituksesta vastaa ELY-keskus. Ympäristö ja ilmastovaikutteiselle (esim. ilmalämpöpumput) ja 
nuorisohankkeille tuki voi olla 70 %.  
 
Hankkeen tiimoilta voi olla yhteydessä myös ideapaperin tasolla, jolloin EMO:n hallitus voi päättää 
kannattaako idea kehittää hankkeeksi. Pienhanke on uusi tukimuoto 1000–8000 € hankkeelle. 
Tuki maksetaan kertakorvauksena, kun hankkeen toteutus on todennettu.  
 
Tulee olla tarkka kustannusarvio ja yli 3000 € hankinnoista kirjalliset tarjoukset. Viranomaisluvat 
(esim. rakennuslupa) pitää olla myönnetty. ELY tekee juridisen päätöksen tuesta, mutta se menee 
käytännössä EMO:n päätöksen mukaan.  
 
Vuokrakohteesta tulee olla pitkäaikainen (n. 10 v.) vuokrasopimus, sillä säilyttämisvelvollisuus on 
5 vuotta viimeisestä maksatuksesta. Voi olla myös erityisen oikeuden kirjaus. Talkootyön arvo on 
hankkeissa 20 €/ t, konetyö, esim. traktori 40 €/ t. talkootyöllä voi kasvattaa kustannusarviota ja 
haettavan tuen määrää.  Tuleee olla selvitys miten varmistetaan yksityinen omarahoitusosuus. 
Maksatus tulee jälkikäteen, johon tulee varautua. Hankkeessa ja siitä tiedottamisessa tulee näkyä 
EU-logo. 
 
 

  



4. Talkooraha 2024 
Hannu Lindqvist esitteli kylien talkoorahahakemuksia. Sovittiin rahoituksen jaosta seuraavan jaon 
mukaan, josta kaupunginjohtaja tekee päätöksen. 

 

Hakija Kohde Hakemus Esitys 

Kaija Nieminen Kävelyreittien kunnostus (Ollilanpuisto) - 0 € 

Kaukasten asukasyhdistys 

ry 

• luontopolun pitkospuusillan puutavaraan ja 
Keravanjoen uimarannan kunnostukseen 

• 1 500 € 1 500 € 

Ridasjärven 

vanhempainyhdistys 

• Grillikatos rannalle 
• Frisbeekorit ja kiekot urheilukentälle 
• Minigolfrata urheilukentälle 

• 4 800 € 

• 500 € 

• Jätetty pois 

3750 € 

Ahdenkalion – Ylentolan 

kyläyhdistys ry 

• Yhtenäiset kalusteet grillikotaan ja saunan 
vilpolaan 

• 2 000 € 2 000 € 

Kytäjän kyläyhdistys • Varasto ja välineitä kentälle 
• Ohjattuja liikuntatunteja 
• Ulkokuntoilulaite (jos ei tule kaupungilta) 

• 4 500 € 

•  

• 2 038 € 

3 750 € 

Nopon kylä ja 

vanhempainyhdistys Reppu 

ry 

• Koulun piha-alueen kehittäminen ja viihtyvyyden 
lisääminen kaikkien perheiden eduksi 

• 5 000 € 4 000 € 

YHTEENSÄ 
 

• 20 338 € 15 000 € 

 
Kytäjän kentän kunnostusta toteutetaan kaupungin liikuntapalveluiden kanssa. Kentälle on tulossa 
vanhaa tekonurmea ja Paavolan vanha pienpelikaukalo. Liikuntalaitteiden sijoitus on sovittava 
liikuntatoimen kanssa.  
 
Nopossa on toimenpiteet sovittava tilakeskuksen kanssa. Uusille keinuille tai päiväkodin aidan 
muokkaukselle ei lupaa annettu. 
 
Maksatustiedot tulee toimittaa Hannu Lindqvistille. Samaan hankkeeseen ei voi saada Leader 
rahaa, mutta jos hanke jää toteutumatta, niin voi hakea leaderia.  
 
 

5. Muut asiat 
- Kylät, jotka haluavat olla lauantaina 8.6.2024 mukana yhteisessä Avoimet kylät 
kyläkierroksessa, toimittavat tiedot sihteerille 30.4.2024 mennessä. Tavoitteena on, että kylätaloja 
ja vastaavia olisi tutustumiskohteina, joita voisi kiertää joko pyöräillen tai muilla kulkuneuvoilla. 
 
 

6. Seuraava kyläasiain neuvottelukunnan kokous, aiheet ja paikka 
Seuraava kokous on ke 25.9.2024 klo 17. Kokouspaikka on Usminjärvi, jossa kokouspaikka 
tarkentuu myöhemmin. Aiheena on Usmin alueen kehittäminen.  
 
 
 
 

Muistion laati 14.3.2024 
 
 
Markku Nieminen 
 


